
   Interpelacje i zapytania radnych złożone na sesji Rady Gminy Zagrodno w dniu 7 grudnia 2018r. 

Radny  Jan Łuc: „ Zwracam  się z prośbą o wykonanie  następujących prac: 

- Wykonanie powierzchni asfaltowej na drodze gminnej nr 39 do posesji  Państwa  Miś, 

Strzałkowskich, Gliszczyńskich oraz Muraszko. W pierwszej kolejności wymaga  to uporządkowania 

własności gruntu. Część  drogi aktualnie należy do Zarządu Dróg Powiatowych. 

- Wylanie powierzchni asfaltowej do gruntów rolnych nr 165. Droga  ta połączy drogę 

powiatową i drogę nr 199. Znacząco ułatwi to przejazd przez miejscowość Grodziec. Droga ta może 

być wykorzystywana jako  alternatywna trasa z Olszanicy do centrum naszej miejscowości. Pojazdy te 

będą mogły omijać drogę o złej jakości. 

- Dokończenie drogi gminnej nr 591. Droga jest w 2/3 wyremontowana, usunięto 

przeszkadzające drzewa, poszerzono i wysypano tłuczniem.  Pozostało do wykończenia  110m. Drogą 

tą rolnicy  będą dojeżdżali  do gruntów rolnych. Proszę, aby Pan Łysak przeprowadził wizje i zezwolił 

na usunięcie drzew. Proszę, aby Zakład Usług Komunalnych poszerzył drogę oraz dostarczył  tłuczeń 

na usypanie drogi.  

Odp.  Sprawy powyższe przyjęto do analizy pod kątem możliwości sfinansowania i zabezpieczenia 

środków w budżecie. 

- Montaż dodatkowych lamp oświetleniowych przy posesjach  nr 3,93, 7a ( przy budynku 7a 

potrzebna jest lampa hybrydowa zasilana energią z baterii słonecznej oraz wiatraka).  

Odp.  Po przeprowadzeniu kompleksowej inwentaryzacji oświetlenia drogowego na terenie gminy, 

zostaną podjęte stosowne kroki zmierzające do zabezpieczenia środków finansowych i rozbudowy 

sieci. 

- Proszę o zamontowanie drzwi dźwiękoszczelnych w gabinecie, w którym przyjmowani są 

pacjenci przez lekarza w Gminnym Ośrodku Zdrowia. Brak takich drzwi znacząco utrudnia pracę 

lekarza, gdyż przez aktualne drzwi słychać wszystkie rozmowy pacjentów czekających na przyjęcie. 

Bardzo to utrudnia pracę lekarzy.”  

Odp.  Sprawę przekazano do administratora obiektu /Zakładu Usług Komunalnych/ celem 

rozpatrzenia możliwości sfinansowania i wykonania. 

Radna Ewa Sitko:” uprzejmie proszę  o rozważenie możliwości i podjęcie działań zmierzających do 

przejęcia przez Gminą Zagrodno oczyszczalni ścieków znajdującej się na terenie Sołectwa Zagrodno-

Osiedle. Oczyszczalnia jest własnością Spółdzielni Mieszkaniowej w Budziwojowie.  Przyjmuje ścieki z 

całego Osiedla, Szkoły Podstawowej, Świetlicy. Od 2019 r. przyjmować  będzie także od nowo 

wybudowanej Hali Sportowej.  Stara oczyszczalnia przez wiele lat nie była remontowana. Opłaty z 

w/w obiektów są wnoszone do Zarządcy Spółdzielni Mieszkaniowej w Budziwojowie. Przejęcie na 

mienie Gminy Zagrodno w/w oczyszczalni ścieków umożliwi jej modernizację i zlikwidowanie 

uciążliwego fetoru emitowanego do  środowiska. Sprawa jest ważna dla mieszkańców Osiedla jak i 

uczniów  Szkoły Podstawowej oraz jej pracowników.” 



Sołtys w Zagrodno Osiedle Czesław Gap  poinformował, że problem oczyszczalni ścieków    na 

osiedlu w Zagrodnie  nagłaśniał od kilku lat. Poinformował, że tego nikt nie kontroluje, 

nieoczyszczone ścieki są odprowadzane do rzeki Skory. 

Odp.  Sprawa przejęcia oczyszczalni ścieków wymaga dogłębnego przeanalizowania problemu pod 

kątem nie tylko samego przejęcia własności ale także ustalenia sposobu finansowania.  

Radny Stanisław Olechowski:    

- Wniósł o wycięcie jesionu rosnącego przy drodze gminnej, od posesji p. Maliniaka do 

świetlicy wiejskiej w Olszanicy, na wysokości   bramy do kościoła i cmentarza. Poinformował, że 

drzewo jest pochylone, stanowi zagrożenie dla  XIV wiecznego muru i nagrobków.  

Odp.  Sprawę przekazano na stanowisko merytoryczne celem wszczęcia procedur z ty związanych.  

- Wniósł o postawienie kontenera na eternit  w  pszok w Zagrodnie. Poinformował, że w 

 2004 r. na terenie gminy były katalogowane obiekty pokryte eternitem. Zostało to zrobione 

niechlujnie, wiele obiektów nie naniesiono. Teraz eternit zdjęty z obiektów nieskatalogowanych 

mieszkańcy muszą składować na swoich posesjach, ponieważ nie mają możliwości oddania go do 

utylizacji.  

Odp.  Z uwagi na rodzaj odpadu nie ma możliwości składowania eternitu na terenie PSZOK w 

Zagrodnie. Gmina realizuje odpowiednie programy związane z usuwaniem materiałów 

zawierających azbest. 

 

Sołtys wsi  Olszanica Anna Lisowska  w uzupełnieniu poinformowała, że przy drodze gminnej w 

Olszanicy od posesji p. Maliniaka do świetlicy wiejskiej  jest więcej  suchych drzew i zakrzaczenia, 

które wymaga wycięcia. Zwróciła się z prośbą, aby  to zostało wykonane przy planowanej 

modernizacji nawierzchni tej drogi.   

Odp. Sprawę przekazano na stanowisko merytoryczne celem rozpatrzenia  

Radny Jan Kotylak  wniósł,  aby gmina podjęła działania  zmierzające do opracowania koncepcji 

gazyfikacji gminy. Gazyfikacja  poprawiłaby standard życia mieszkańców naszej gminy. Stwierdził, że 

w kontekście  ostatnich wydarzeń nt. smogu  nie tylko krajowych, światowego  szczytu klimatycznego 

w Polsce widać, że jest to duży problem, którego nasza gmina nie rozwiąże, ale jest to bardzo dobry 

czas na to, żeby ubiegać  się o środki na tego  typu inwestycje.    

Odp.  Jest to ważny problem , skutkujący możliwościami rozwojowymi Gminy  

Radna Danuta Kuźniar: 

- Zwróciła się o kontynuowanie dowożenia tłucznia na drogi śródpolne, tj. na drogę w kierunku 

Jadwisina, do budynku  nr 15 w Modlikowicach oraz na drogę śródpolną koło drogi gminnej między 

Modlikowicami a Radziechowem – w kierunku nowego domu.   

Odp.  Miejscowe naprawy dróg śródpolnych grysem kamiennych realizowane są doraźnie w miarę 

posiadanych możliwości finansowych przez gminę. 



- Zgłosiła, że lipa rosnąca przy drodze powiatowej między mostami w Modlikowicach zagraża 

przechodniom, ponieważ jest pęknięta na pół. Wniosła o dokonanie oględzin tego drzewa przez 

kierownika  Powiatowego Zarządu Dróg w Złotoryi. 

Odp.  Sprawę przekazano do Powiatowego Zarządu Dróg  

- Poinformowała, że od paru lat bez efektu prosi o meliorację  Zimnika.  

Odp.  Sprawę regulacji cieku Zimnik przekazano do zarządcy cieku wodnego – Wody Polskie  

- W imieniu mieszkańca gminy zapytała, czy w gminie można liczyć na zwrot kosztów za ogniwa 

fotowoltaiczne.   

Zwrot kosztów za ogniwa fotowoltaiczne w chwili obecnej nie jest możliwy.  W przypadku 

ogłoszenia konkursu gmina przystąpi do jego realizacji. 

Radna Anna Senko: 

- Wniosła o wyrównanie i nawiezienie tłucznia na drogę gminną nr 299/2 Radziechów – 

Okmiany. Poinformowała, że ta droga jest uczęszczana przez mieszkańców, a jej stan jest kiepski. 

Odp.  Drogi śródpolne - Miejscowe naprawy dróg śródpolnych grysem kamiennych realizowane są 

doraźnie w miarę posiadanych możliwości finansowych przez gminę. 

- Wniosła o nawiezienie tłucznia w celu wyrównania  drogi śródpolnej łączącej z drogą nr 178 

Radziechów – Modlikowice.   

Odp.  Miejscowe naprawy dróg śródpolnych grysem kamiennych realizowane są doraźnie w miarę 

posiadanych możliwości finansowych przez gminę. 

 

- Wniosła o wycięcie zakrzaczenia przy drodze gminnej nr 78 , tj. drodze z Kolonii Radziechów 

do stacji Osetnica. 

Odp. Wycięcie zakrzaczeń  przy drodze nr 78 przekazano do realizacji  na stanowisko merytoryczne. 

Radna Halina Pawlus: 

- Wniosła o naprawę dróg  śródpolnych i przepustów na Kolonii  Gaweckich w Uniejowicach, tj. 

nr 481, 486, 488.   

Odp.  Miejscowe naprawy dróg śródpolnych grysem kamiennych realizowane są doraźnie w miarę 

posiadanych możliwości finansowych przez gminę. 

- Wniosła o wykonanie nawierzchni asfaltowej  na drodze do posesji p. Kowcza i p. Mierzwiaka 

(nr dz. 263/3, 266/4) w Uniejowicach. 

Odp.  Jest to zadanie inwestycyjne wymagające opracowania dokumentacji kosztorysowo-

projektowej , będzie brane pod uwagę przy opracowaniu planu remontów i inwestycji.  



- Wniosła o zamontowanie dwóch lamp ulicznych na drodze Warszawskiej w Uniejowicach. 

Poinformowała, że przy tej drodze są tylko dwie lampy uliczne, tj. na początku i na końcu. Na drodze 

jest ciemno, szczególnie przy moście przez rzekę.  

 

- Wniosła o zamontowanie lampy ulicznej na istniejącym slupie przy drodze do posesji  

p. Hajnowskich w Uniejowicach oraz o nawiezienie tłucznia na tą drogę.    

Odp.  Po przeprowadzeniu kompleksowej inwentaryzacji oświetlenia drogowego na terenie gminy, 

zostaną podjęte stosowne kroki zmierzające do zabezpieczenia środków finansowych i rozbudowy 

sieci. 

 

- Wniosła o postawienie lustra przy drodze na wyjeździe od posesji p. Domańskich w 

Uniejowicach oraz przy drodze na Zielone Wzgórze w Uniejowicach  przy posesji nr 159.  

Odp.  Lustro zabezpieczające wyjazd zostało zamontowane przez Z.U.K. Zagrodno 

- Wniosła o zamontowanie lampy ulicznej koło  posesji p. Paluszka w Uniejowicach. 

Poinformowała, że na tym odcinku drogi jest ciemno, niebezpiecznie, dodatkowo  wiszą  konary 

drzew.  

Odp.  Po przeprowadzeniu kompleksowej inwentaryzacji oświetlenia drogowego na terenie gminy, 

zostaną podjęte stosowne kroki zmierzające do zabezpieczenia środków finansowych i rozbudowy 

sieci. 

 

- Wniosła o wykonanie murku oporowego  lub barierek przy wjeździe z drogi asfaltowej na 

drogę Warszawską w Uniejowicach, ponieważ jest tam niebezpiecznie ze względu na bardzo głęboki 

rów.  

- Wniosła o naprawienie murku oporowego przy drodze koło krzyża na Kolonię  Gaweckich w 

Uniejowicach oraz o wyczyszczenie rowów i wycięcie zakrzaczenia przy tej drodze.    

Odp.  W miejscach tych zostanie przeprowadzona wizja i podjęte decyzje o sposobie wykonania 

- Wniosła o wytyczenie drogi śródpolnej na Kolonię Złotoryjską w Uniejowicach koło posesji p. 

Korżana.  

Odp.   Zostanie przeprowadzona analiza sprawy , oraz ewentualne geodezyjne ujawnienie granic 

drogi 

- Wniosła o wyczyszczenie Młynówki w Uniejowicach płynącej w kierunku Wojcieszyna – koło 

posesji  p. Malinowskiego Zenona.  

………………………………….. 

- Wniosła o wydzielenie i wyrównanie terenu boiska przy szkole w Uniejowicach.  

- Zgłosiła niesprawne hydranty przy posesjach nr 126, 133 i p. Skibińskich w Uniejowicach.  

Odp.  Sprawę niesprawnych hydrantów przekazano do wykonania Zakładowi Usług Komunalnych 

w Zagrodnie 



- Wniosła o naprawienie nawierzchni drogi asfaltowej oraz o wykonanie koryta 

odprowadzającego wody opadowe z drogi Warszawskiej w Uniejowicach, ponieważ wody opadowe 

zalewają posesje na dole. 

Odp.  Remont nawierzchni bitumicznej przedmiotowej drogi zostanie przyjęty do planu remontów i 

realizowany w miarę posiadanych środków finansowych. 

Radny Paweł Keklak jak wygląda sprawa modernizacji nawierzchni drogi  powiatowej Radziechów- 

Garnczary.  

Odp.  Inwestycja - modernizacji drogi Radziechów – Ganczary prowadzona jest Zarząd Dróg 

Powiatowych (Starostwo)  w Złotoryi  Gmina Zagrodno w ramach porozumienia ze Starostą 

Złotoryjskim przekazała dotację w wysokości 10 tyś zł na opracowanie dokumentacji projektowo 

kosztorysowej.  

Radny Paweł Kalinowski:   

- Wniósł o dokończenie  budowy chodnika dla pieszych w Olszanicy oraz o budowę chodników 

dla pieszych w pozostałych miejscowościach  gminy. Wyjaśnił, że  chodzi przede wszystkim o 

bezpieczeństwo dzieci, które do przystanków autobusowych chodzą skrajami dróg.  

Odp.  Zadania inwestycyjne wymagające znacznych środków finansowych będą realizowane 

sukcesywnie w miarę możliwości gminy i ustaleń z zarządem dróg wojewódzkich i powiatowych. 

- Mając na względzie wizerunek gminy wniósł o remont lub wymianę na nowe wiat 

przystankowych  w gminie. Stwierdził, że ich obecny stan jest żenujący.  

Odp.  Wymiana lub remont wiat przystankowych została przekazana do ZUZ celem ustalenia 

zakresu niezbędnych prac i kosztów z tym związanych. 

- Wniósł o rozbudowę oświetlenia ulicznego  w gminie, tj. doświetlenie miejscowości i 

oświetlenie wjazdów  i wyjazdów miejscowości.  

Odp.  Po przeprowadzeniu kompleksowej inwentaryzacji oświetlenia drogowego na terenie gminy, 

zostaną podjęte stosowne kroki zmierzające do zabezpieczenia środków finansowych i rozbudowy 

sieci. 

- Wniósł o postawienie lustra na skrzyżowaniu  dróg koło krzyża w Olszanicy. W uzasadnieniu 

poinformował, że lustro jest konieczne ze względu na brak widoczności na wyjeździe z drogi od 

strony pól.   

Odp.  Sprawa została przekazana na stanowisko merytoryczne celem rozpatrzenia 

Radny Tomasz Herbut: 

 - Zapytał, na jakim etapie jest sprawa  projektu na  modernizację drogi dojazdowej nr 1054 w 

Zagrodnie wraz z odwodnieniem. Poinformował, że w tegorocznym budżecie gminy na to zadanie 

była zabezpieczona kwota  500 tys. zł, ale  po korekcie  część tych środków została przeznaczona  na 

inne zadania, natomiast kwota  50 tys. zł  pozostała na wykonanie projektu.  



Odp.  Projekt modernizacji tej drogi został opracowany a realizacja przewidziana jest w projekcie 

budżetu gminy na rok 2019 

- Zapytał, na jakim etapie jest wnoszona już  sprawa wykonania przejścia dla pieszych na 

drodze powiatowej w Zagrodnie  przed skrzyżowaniem z drogą wojewódzką,  gdzie był wypadek.    

Odp.  Sprawa oznakowania przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu  drogi powiatowej i 

wojewódzkiej zostanie przekazana do zarządu dróg powiatowych. 

Radny Bartosz Kunecki:  „Zwracam się z prośbą o uwzględnienie w budżecie gminy na 2019 r.: 

- Remont drogi nr 474 na odcinku od drogi powiatowej nr 460 do lasu ( ok. 400 m). Droga ta 

zapewnia mieszkańcom dojazd do gruntów rolnych. Stan nawierzchni nie jest najlepszy. Pełno dziur, 

ubytków czy innego rodzaju wad spowodowanych podniesieniem poziomu rowu względem drogi. 

Droga ta po opadach deszczu i roztopach śniegu robi się grząska nie wytrzymując dużego obciążenia 

poruszających się samochodów i sprzętu rolniczego a tym samym wymaga nieustających napraw. 

Modernizacja w/w drogi ma polegać na pogłębieniu istniejącego rowu melioracyjnego, zebraniu 

nadwyżki pobocza oraz wyrównania  i utwardzenia nawierzchni tłuczniem.  Mieszkańcy oczekują 

poprawy i utwardzenia drogi  aby móc korzystać z niej w sposób ciągły. 

- Wstawienie zbieracza wody deszczowej w Uniejowicach ( tzw. Kolonia Grodziska) na drodze 

gminnej nr 474, powyżej posesji  nr 30 oraz udrożnienie rowu ok. 600 m przy drodze nr 477/1 

umożliwiającego  odprowadzenie zebranej wody.  Przy intensywnych bądź długotrwałych opadach 

spływająca woda  z pobliskiego lasu i pól powoduje zebranie dużych mas ziemi, które spływając 

zamulają rów, przepusty  a także nanoszą duże ilości mułu i błota na posesje mieszkańców.  

Spływająca woda powoduje podmywanie pobocza co skutkuje pęknięciami nawierzchni asfaltowej . 

Całość problemu dokładnie obrazuje nagrany przeze mnie urywek filmu, który dołączam. 

- Modernizacja odcinka drogi nr 474 od posesji nr 30 do końca – ok. 370 m. polegająca na 

ścięciu górujących poboczy , udrożnieniu przepustu oraz odtworzenie rowu melioracyjnego na 

odcinku od końca lasu do asfaltu, utwardzenia nawierzchni oraz wycięcia zakrzaczenia w obrębie 

lasu.    

Odp.  Modernizacja- remont dr. Nr 474 dojazdowej do gruntów rolnych – sprawa przekazana na 

stanowisko merytoryczne celem rozpatrzenia wniosków, ustalenia zakresu tych spraw oraz 

oszacowania kosztów. 

 

- Na prośbę mieszkańców Uniejowic, tzw. Zielonego wzgórza wnioskuję o zamontowanie 

dwóch lamp.  

Odp.  Po przeprowadzeniu kompleksowej inwentaryzacji oświetlenia drogowego na terenie gminy, 

zostaną podjęte stosowne kroki zmierzające do zabezpieczenia środków finansowych i rozbudowy 

sieci. 

- Zakup 250 ton tłucznia w celu naprawy i utwardzenia dróg dojazdowych do pól.  



Odp.  Tłuczeń kamienny do doraźnych napraw dróg dojazdowych do pól będzie dostarczany na 

poszczególne sołectwa w miarę posiadanych  środków finansowych.  

- Wykonanie nawierzchni asfaltowej w Uniejowicach w kierunku posesji państwa Rudyk, 

Słońskich.  

Odp.  Sprawę przekazano na stanowisko merytoryczne celem oszacowania kosztów i 

wprowadzenie do planu remontów dróg dojazdowych na 2019  rok. 

Radny Walenty Luszniewski: 

- Wniósł o wykonanie projektu na  rozbudowę oświetlenia ulicznego  w gminie , w tym w 

Brochocinie w celu oświetlenia  terenu przy budynku remizo-świetlicy.  Poinformował, że lampy 

hybrydowe, które zostały postawione przy tym obiekcie nie zdają egzaminu, ponieważ one nie świecą 

w nocy, co oznacza, że przez całą noc obiekt nie jest oświetlany.  Lampy hybrydowe spod świetlicy 

trzeba przenieść koło posesji nr 52 i 35, ponieważ w tych częściach wsi nie ma sieci oświetlenia 

ulicznego i nie ma możliwości postawienia lamp ulicznych, które można by podłączyć do sieci ulicznej.  

Odp.  Projekt na rozbudowę drogowego w gminie- zostanie przygotowany po zakończeniu 

inwentaryzacji istniejącego oświetlenia na terenie gminy, przy założeniach, że ma on uwzględniać 

wszystkie potrzeby w tym zakresie. 

- Poinformował, że przed wyborami  bardzo dużo  osób złożyło  oświadczenia , że zamieszkuje 

na terenie Gminy Zagrodno od dłuższego czasu. Zwrócił  się z prośbą o sprawdzenie, czy te osoby 

mają  wypełnione deklaracje na odbiór odpadów oraz o wyegzekwowanie należności z tego tytułu.   

Odp.  Sprawa deklaracji na odbiór odpadów oraz wyegzekwowania należności z tego tytułu przez 

osoby oświadczające fakt zamieszkiwania na terenie gminy Zagrodno została przekazana na 

stanowisko, celem rozpoznania sprawy.  

 

 

 


